
Protokół Nr 51/2023 
z wspólnego posiedzenia  
Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu, 
Komisji Samorządowej  
oraz Komisji ds. Rodziny 
Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
w dniu 18 grudnia 2023 r. 
 
Obrady Komisji otworzyli: 
 
1) Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  

– Mariusz Łata 
2) Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba 
3) Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza 
 
– stwierdzając quorum na podstawie list obecności (listy obecności w 
załączeniu). 
Wspólne posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 14.07. 
 
Wobec braku uwag członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  
i Sportu, Komisji ds. Rodziny oraz Komisji Samorządowej obradowali 
według zaproponowanego porządku obrad (porządek w załączeniu). 
 
Ad I/Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2024 r. 
 (projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

Radny A. Pałka zadał pytanie w sprawie wysokości zaplanowanego 
budżetu na przyszły rok. 
Skarbnik S. Kijak wyjaśnił, że wg. danych otrzymanych z Ministerstwa 
Finansów rosną dochody z udziałów w PIT i CIT – wzrost o blisko 15 mln 
zł. Wyższa jest również subwencja oświatowa - o 5 mln 300 tys. zł. 
Subwencja wyrównawcza rośnie o ok. 3 mln. zł. Dotacje majątkowe 
zaplanowane to ponad 19 mln więcej niż w bieżącym roku. Dużo więcej 
jest zaplanowanych wydatków - w tym wydatków majątkowych. Poziom 
118 mln zł zostanie przekroczony. Największe zadania inwestycyjne w 
przyszłym roku to Ekologiczny transport miejski - zakup autobusów i 
modyfikacja bazy pod kątem ładowarek - ponad 20 mln zł, budowa 
PSZOK-u – dokończenie budowy – ponad 13 mln zł, Integrator - 11 mln 
700 tys. zł, tereny inwestycyjne - czyli drogi przy trzeciej bramie łącznie z 
bajpasami - ponad 10 mln zł, budowa OZE – 7 mln zł, inwestycje 
drogowe – przebudowa ul. Północnej – ponad 5 mln zł. Zadań jest sporo. 
Łącznie wydatki majątkowe w przyszłym roku mają wynieść 116 mln zł. - 
wg. pierwotnego planu budżetu. Wydatki bieżące muszą wzrosnąć, płaca 
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minimalna i wszystkie inne koszty rosną – chcemy zapewnić 
funkcjonowanie wszystkich naszych jednostek - żeby nie trzeba było co 
chwile podnosić – więc plany są wyższe niż w bieżącym roku średnio o 
10%  została przyjęta zakładana podwyżka wydatków. 
Radny K. Wójcik zapytał, czy dane dotyczące możliwości pokrycia 
deficytu mogą ulec zmianie, czy np. mniej będzie pieniędzy, bo założenia 
są takie, że przychody pochodzące z konkretnego źródła będą takie, jak 
zakładano, a czy mogą być mniejsze - czy istnieje takie zagrożenie? 
Skarbnik S. Kijak odpowiedział, że założenia są takie, aby brać jak 
najmniej kredytów. Główną pozycją w budżecie w przychodach są 
kredyty – tj. 30 mln zł oraz pożyczka procedowana z Narodowego 
Funduszu - ponad 3 mln 300 tys. zł. Być może nie będzie potrzeby 
uruchomienia wszystkich środków z kredytów, aby była to mniejsza 
kwota. Nie wiemy jakie będzie wykonanie tego roku, zakładane jest 
uzyskanie poziomu ponad 20 mln nadwyżki. Na dzień dzisiejszy 
powinniśmy taki poziom uzyskać, ale końcowe rozliczenie będzie znane 
po 31 grudnia - po zamknięciu ksiąg, znany będzie poziom nadwyżki, 
jaki uzyskała Gmina w roku poprzednim - zakładane 55 mln jest w planie 
i do rozliczenia nadwyżki będzie widoczne jaki będzie poziom 
przychodów. 
Radny K. Wójcik zapytał, czy budżet zakłada większe dotacje np. na 
MCK, aby nie było potrzebne przekazywanie w przyszłym roku 
mniejszych transz po kilkaset tysięcy - czy budżet jest przygotowany na 
zmiany cen nośników energii. 
Skarbnik S. Kijak odpowiedział, że dotacja dla MCK została powiększona 
o 10% w stosunku do wrześniowych danych. Są wyższe niż w  
Radny Wł. Stec zapytał dlaczego nie zostało ujęte w budżecie 1,5 mln zł 
na inwestycję na ul. Polnej 3A. 
Radna G. Maj zwróciła się z zapytaniem w sprawie remontu ul. 
Borowikowej.  
Skarbnik S. Kijak wyjaśnił, że ulica Borowikowa jest uwzględniona w 
ramach remontów nawierzchni. 
Wiceprezydent A. Łakomiec odpowiedział, że będzie to remont 
generalny nawierzchni z budową chodników, krawężników. 
Wiceprezydent K. Kowalski wyjaśnił, że w terminie późniejszym jest 
przewidziana również budowa oświetlenia. 

 
W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  
i Sportu, Komisji ds. Rodziny oraz Komisji Samorządowej pozytywnie 
zaopiniowali ww. projekt uchwały. 

 
Ad II/ Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2024-2029. 
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(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 
Nie zgłoszono uwag. 
W wyniku głosowania członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury  
i Sportu, Komisji ds. Rodziny oraz Komisji Samorządowej pozytywnie 
zaopiniowali ww. projekt uchwały. 
 
Ad III/Sprawy różne.  
 
Wspólne posiedzenie Komisji zakończyło się o godz. 14.28.  
 
Przewodniczyli: 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  
– Mariusz Łata 
Przewodniczący Komisji Samorządowej – Kamil Kutryba 
Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – Marek Giemza 
 
Protokołowała: Magdalena Połetek 
 
 


